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Geachte raadsleden, 
 
In januari 2010 hebben wij u naar aanleiding van uw besluit om een kerntakendiscussie te houden 
medegedeeld, dat wij met u aan de hand van een overzicht van de conclusies en aanbevelingen uit 
het eindoordeel van de visitatiecommissie zouden spreken over de aanpak van de diverse 
aanbevelingen. Daarbij is vervolgens het volgende opgemerkt. 
 
Het kan nu zo zijn dat aanbevelingen op grond van de bestuurskrachtmeting als gevolg van de 
uitkomsten van de kerntakendiscussie niet meer van toepassing blijken te zijn, omdat u besluit dat 
het hier geen kerntaak van de gemeente betreft. De aanbevelingen en aandachtspunten uit de 
bestuurskrachtmeting kunnen wel voeding geven aan de kerntakendiscussie. Een overzicht van 
deze aanbevelingen en aandachtspunten treft u hierbij als bijlage aan. 
 
Vanzelfsprekend worden, nadat de kerntakendiscussie is gevoerd, de aanbevelingen en 
aandachtspunten uit de bestuurskrachtmeting die dan nog steeds van toepassing zijn, uitgewerkt in 
concrete voorstellen.  
 
De kerntakendiscussie is in november 2010 bij de vaststelling van de begroting afgerond. Als 
gevolg van bezuinigingsvoorstellen, die uitwerking hebben op de wijze waarop in Ridderkerk 
participatie is vormgegeven, is tijdens de kerntakendiscussie het onderwerp participatie opgepakt. 
Participatie had zeer veel aandacht van de visitatiecommissie gekregen en het advies was om 
participatie dóór te ontwikkelen. Daarmee is een begin gemaakt en als eerste heeft dit geresulteerd 
in de door u op 17 december 2010 vastgestelde nota Ridderkerk: participatie, burgers en bestuur 
2010 + Afwegingskader voor participatie.  
 
Tijdens raads- en commissievergaderingen wordt door sommigen van u met enige regelmaat 
gevraagd of er iets is gedaan met de conclusies en aanbevelingen uit het eindoordeel. Dit kwam 
opnieuw naar voren tijdens de raadsconferentie in Vught. Hieruit blijkt, dat niet inzichtelijk is met 
welke onderwerpen al gestart is en wat de stand van zaken daarvan is.  
 
Bij de start van de bestuurskrachtmeting is afgesproken om in 2011 een tussentijdse meting van de 
aanpak en voortgang van de conclusies en aanbevelingen uit het eindoordeel te houden. 
 
Op 8 september jl. (één jaar na de presentatie van het eindoordeel van de bestuurskrachtmeting) 
hebben de ambtelijke projectleiders van de vier betrokken gemeenten met de onderzoekers van 
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PriceWaterhouseCoopers (PWC) en de Universiteit van Tilburg (UvT) gesproken over een 
tussenevaluatie. (Zie bijlage 2.) 
 
De Vereniging van Zuid-Hollandse Gemeenten heeft onlangs een overzicht uitgebracht van de 
voornemens inzake bestuurskracht van alle Zuid-Hollandse gemeenten, die op één of andere 
manier hun bestuurskracht hebben laten beoordelen. De VZHG heeft daarvoor de 
coalitieakkoorden, kadernota’s en begrotingen van de gemeenten nagekeken.  De voornemens 
van Albrandswaard, Capelle aan den IJssel, Krimpen aan den IJssel en Ridderkerk treft u hierbij 
aan. (Bijlage 3) Hieruit blijkt opnieuw dat er in Ridderkerk wel veel gebeurt, maar dat dit niet wordt 
uitgedragen. 
 
Wij zijn van mening dat het niet nodig is om de tussenevaluatie te laten begeleiden door de 
onderzoekers van PWC en de UvT. In deze fase gaat het vooral om de stand van zaken van de 
aanpak van de diverse onderdelen van de conclusie en aanbevelingen uit het eindoordeel. Dit werk 
zal de ambtelijke organisatie zelf moeten doen. De onderzoekers zouden dan kunnen beoordelen 
of we op de goede weg zijn. De meerwaarde van de begeleiding door de onderzoekers is in deze 
fase naar onze mening niet van dien aard, dat dit opweegt tegen het tijdsbeslag dat in dat geval 
door hen op de ambtelijke organisatie wordt gelegd. In 2009 hebben we immers ervaren dat het 
tijdsbeslag op de ambtelijke organisatie en het bestuur fors was. Wij hebben daarom besloten om 
de tussenevaluatie gelijktijdig met de werkzaamheden voor de Jaarrekening 2010 te houden. De 
ambtelijke organisatie moet dan al veel gegevens verzamelen en kan direct aan de hand van de u 
eerder toegestuurde bijlage met aanbevelingen en aandachtspunten (zie bijlage 1) de stand van 
zaken daarvan weergeven. Aan de hand van de stand van zaken zal met u worden gesproken over 
de voortgang en over de prioritering van de onderwerpen die nog niet zijn opgepakt.  
 
U hebt aangegeven een vervolg te willen geven aan de kerntakendiscussie, die niet opnieuw moet 
uitmonden in een bezuinigingsronde. De stand van zaken van de al opgepakte aanbevelingen en 
aandachtspunten zullen wij u bij de jaarrekening aanbieden, zodat u deze kunt betrekken bij de te 
voeren kerntakendiscussie.  
 
Wij vertrouwen erop u hiermee vooralsnog voldoende op de hoogte hebben te gesteld. 
 
Hoogachtend, 
het college van burgemeester en wethouders van Ridderkerk, 
de secretaris,           de burgemeester, 
 


